
Wyciąg z protokołu nr XXVII/16
z XXVII sesji Rady Miejskiej w Czarnej Białostockiej w dniu 15 grudnia 2016 r.

Interpelacje i wnioski radnych:

Radna p. Anna Siemienowicz:

1. Wczoraj firma odbierająca śmiecie nie zostawiła worków. Mieszkańcy pytają kiedy
worki będą dostarczane? 

Przewodniczący Rady p. Wojciech Rudnik dodał: Pracownicy firmy informowali
mieszkańców, iż takich worków nie otrzymali z urzędu.  

Odpowiedź Burmistrza:  Takie sygnały rzeczywiście docierają do nas.  Firma nie
wygrała  postępowania  przetargowego.  Dała  najdroższą  ofertę.  Sama  końcówka
roku będzie dla nas bardzo trudna. Dotychczasowa umowa kończy się z końcem
tego roku. W ciągu jej trwania było szereg uwag do pracy tej firmy, zarówno ze
strony  mieszkańców  jak  i  ze  strony  radnych.  W  przyszły  poniedziałek  mamy
spotkanie z nową firmą ASTWA, która wygrała przetarg na odbiór śmieci.

Radna p. Urszula Taudul:

2. Proponowała przymierzyć się do rozbiórki budynku po byłej szkole podstawowej
przy ul. Szkolnej. Budynek jest niebezpieczny i szpeci. Ponadto, mamy na ten teren
plan zagospodarowania go jako miejsce rekreacyjne. Wydaje się, że ten budynek
nie będzie nikomu już służył. 

Ten wniosek poparła radna p. Helena Urban. 

3. Apelowała o ustawienie odpowiedniej tabliczki na parkingu przy przedszkolu, aby
pomiędzy godzinami 7 – 17, pojazdy nie mogły parkować dłużej niż kilka minut.
Uczulić mieszkańców i Straż Miejską, aby na tę kwestię zwrócili uwagę. 

4. Proponowała,  aby  Rada  Miejska  rozważyła  zasadność  kserowania  wszystkich
dokumentów  w  całości.  Proponowała  przesyłanie  dokumentów  drogą
elektroniczną,  zaś  drukowanie  i  kserowanie  dla  wszystkich  radnych  –  to  tylko
dokumentów tych niezbędnych, zawierających zmiany. Papieru na kserokopie idzie
multum, a jako nauczyciel stara się wpoić młodzieży jego oszczędność. Starajmy
się gospodarować papierem oszczędnie.  Podała przykład uchwał wielokrotnie w
ciągu  roku  zmienianych,  np.  uchwała   budżetowa,  gdzie  każda  kolejna  zmiana
powoduje  potrzebę  drukowania dla  wszystkich  wielostronicowych dokumentów.
Proponowała przesyłanie całości drogą elektroniczną, a wydruk projektu uchwały i
załącznika nr 1 i nr 2 (zmiany w dochodach i wydatkach) oraz uzasadnienia do tej
uchwały,  bez  drukowania  pozostałych  załączników.  W  pomieszczeniu,  gdzie
odbywają  się  posiedzenia  jest  łatwy dostęp  do  internetu.  Proponuje,  aby Radni
wyrazili  zgodę na ograniczenie zużycia papieru. Tym bardziej,  że wszystko jest
potem dostępne w wersji elektronicznej, w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Radny p. Marcin Halicki poparł wypowiedź radnej p. Urszuli Taudul. 

Przewodniczący  Rady  p.  Wojciech  Rudnik  zapewnił,  że  do  tematu  wrócimy  i
przedstawimy propozycję kompromisu.   

Radny p. Paweł Jakubowski:
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5. Odwołał się do interpelacji radnej p. Agnieszki Staniaszek w sprawie ustawionego
znaku zakazu wjazdu pomiędzy blokami przy ul. Żeromskiego 6 i 8. Prosił, aby
Straż  Miejska  ten  znak  egzekwowała  lub  nakazała  Spółdzielni  Mieszkaniowej
„Wspólnota” jego usunięcie. Podobne znaki stoją pomiędzy ul. Żeromskiego 8 i 10,
10 i 12 oraz 12 i 14, ale nikt ich nie respektuje (samochody i tak wjeżdżają). 

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Wyjaśnimy.

6. Wnioskował o poprawienie drogi na odcinku od Jezierzyska do Ostrej Góry (tzw.
kocie łby). Droga jest w złym stanie. 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Jest  to  droga  powiatowa,  z
wnioskiem zwrócimy się do powiatu.

Przewodniczący Rady p. Wojciech Rudnik:

7. Zgłosił awarię w oświetleniu ulicznym, na ul. Fabrycznej, na odcinku od zalewu w
kierunku ul. Kościelnej. Od kilku dni lampy paliły się w dzień, a gasły w nocy.
Podobnie było na osiedlu Buksztel. Jednak dzisiaj już w ciągu dnia lampy się nie
paliły.  Docierają  informacje,  iż  ostatnio  problemy  z  oświetleniem  dzieją  się
nagminnie i ze zdwojoną mocą. Czy firma wywiązuje się z umowy? Czy ktoś z
ramienia gminy to nadzoruje, sprawdza? 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Z  firmą  jest  kontakt.  Zgłaszamy
uwagi mieszkańców i te elementy które zauważamy. Firma ma kilkadziesiąt godzin
na reakcję  i  naprawę. Niestety mamy starą  instalację,  z  lat  90-tych.  Stąd coraz
więcej problemów. Często ekipa dokonuje naprawy lub sprawdzenia oświetlenia w
dzień  i  wówczas  są  zapalone  lampy  w  mieście,  na  niektórych  kwartałach.
Przykładowo w tę sobotę były montowane na lampach ozdoby świąteczne. Firma
od razu sprawdzała czy działają. W tej chwili zostały rozpisane zapytania ofertowe
dotyczące  wyłonienia  wykonawcy  usług  w  zakresie  konserwacji  oświetlenia
ulicznego.  Firma,  która  jest  obecnie,  ma  umowę  do  końca  tego  roku
kalendarzowego.

Radny p. Krzysztof Jarończyk również zgłosił awarię oświetlenia ulicznego na ul.
Białostockiej  (nie  świeci)  na  odcinku  od  początku  miejscowości  z  kierunku
Sokółki, aż do sklepu. Mieszkańcy mówili, że wcześniej lampy nie świeciły nawet
po  kilka  dni.  Mieszkanka  zgłosiła  ten  problem  pracownikowi  w  urzędzie.
Najprawdopodobniej nie został zapłacony dozór techniczny. 

Odpowiedź Burmistrza p. Jacka Chrulskiego: Sprawdzę. 

8. Czy będzie zrealizowane zadanie dot. poszerzenia drogi na Brzozowy Mostek? I
czy w przyszłym roku mieszkańcy mogą liczyć na szerszą drogę? Radny zgłosił, że
nierówny wyjazd z tej  ulicy w ul. Fabryczną jest  niebezpieczny. Poprawić go i
dostosować. 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Mamy  nadzieję,  że  wykupienie
gruntów zostanie zrealizowane jeszcze w tym roku. Operat szacunkowy został już
wykonany.  Oczywiście,  w  przyszłym  roku  mieszkańcy  mogą  liczyć  na  szerszą
drogę na tym odcinku. 

9. Ulica  Zagórna  nie  była  posypana  i  doszło  do  niebezpiecznej  sytuacji,  kiedy
mieszkanka autem wyjechała na przeciwległą stronę ul. Białostockiej. 

10. Poddał  do  przemyślenia  pomysł  ubrania  naszej  orkiestry  w  jednakowe
stroje/mundurki. 
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11. Czy odbył się już przetarg na siedem działek przy ul. Cichej i Łąkowej? 

Odpowiedź  Burmistrza  p.  Jacka  Chrulskiego:  Pierwszy  przetarg  się  odbył.
Wpłacono wadium, ale przestępujący do przetargu nie zawarł umowy. Ogłoszono
drugi przetarg, na początek lutego. Ceny działek obniżono o 10 %.

12. W  imieniu  mieszkańca  zadał  radnej  p.  Urszuli  Taudul   i  radnej  p.  Annie
Siemienowicz pytanie: „Czy ktoś z Państwa rodziny lub Panie były zatrudnione w
jednostkach nadzorowanych przez Burmistrza?”. 

Radna p. Anna Siemienowicz odpowiedziała, że ładnie Pan przeczytał.

Radna p. Urszula Taudul odpowiedziała, że od 19 lat pracuje w szkole, a od 18 lat
na terenie Czarnej Białostockiej. 

Radny p. Kamil Tomaszewski:

13. Proponował  ponowić  akcję  dot.  obowiązku  sprzątania  po  swoich  pupilach.
Poprowadzić akcję przez kilka dni z rzędu. W akcję włączyć Policję i Straż Miejską
i  nie  szczędzić  na  mandatach.  Mieszkańcy  narzekają  na  problem  z
zanieczyszczeniami po psach, szczególnie na os. ZOR. 

Radna  p.  Aneta  Sobolewska  ponowiła  propozycję  ustawienia  przez  gminę
pojemników  na  odpady  zbierane  przez  właścicieli  psów.  Mieszkańcy  nie  mają
gdzie tego wyrzucać. 

Radny p. Paweł Jakubowski i radny p. Radosław Tercjak stwierdzili, że jest zbyt
mało koszy przy ul. Torowej. 

Radna  p.  Agnieszka  Staniaszek  proponowała  umieszczenie  koszy  w  miejscach
strategicznych w innym kolorze i z wizerunkiem pieska. Pytała też, ile w 2015 r.
było sprawdzeń przez Straż Miejską spełnienia obowiązku szczepień psów? Sama,
od 20 lat nie miała ani jednej takiej kontroli.  

14. Latarnia nr 6 na ul. Orzeszkowej, zapala się i gaśnie (mruga) – naprawić ją. 

Przewodniczący Rady  Miejskiej  p.  Wojciech Rudnik  dodał,  że  na  os.  Buksztel
panowały ciemności. 

Radny p. Marek Święcicki:

15. Wnioskował  o  przekazanie  powiatowi  informacji,  aby  ten  bardziej  nadzorował
drogi powiatowe, bo jest bardzo ślisko. 

Burmistrz  w  odpowiedzi  wyjaśnił  zasady  obowiązujące  przy  odśnieżaniu  i
posypywaniu dróg i ulic, w tym też dróg powiatowych. Wszystkie zgłaszane uwagi
są przyjmowane i  analizowane, a decyzje,  co do posypywania i  odśnieżania,  są
podejmowane w zależności od aury i sytuacji. W tej kwestii staramy się też ściśle
współpracować z powiatem, żeby to koordynować. Opinie mieszkańców dotyczące
pracy firm zajmujących się zimowym utrzymaniem dróg są raczej pozytywne. W
czasie sezonu jest różnie, ale po sezonie mieszkańcy oceniają pozytywnie, mając
rozeznanie jak to jest w innych rejonach. Te uwagi przyjmujemy. Przekażemy też
do powiatu. 

Radny p.  Krzysztof  Jarończyk mówił,  że  niepokój  budził  sposób posypania  ul.
Fabrycznej,  od  zjazdu  do  Czarnej  Wsi  Kościelnej  (od  skrzyżowania  z  ul.
Wrzosową) do zakładów pracy - posypany był tylko środek drogi. Na poboczach
było ślisko. 
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Radny p. Paweł Jakubowski stwierdził, że odcinek ten jest bardzo często pomijany.

Radna p. Agnieszka Staniaszek:

16. Zgłosiła,  że  ostatnio w BIP nie otwierają się interpelacje radnych, a jak już się
otworzą to ostatnie są z sierpnia. 

Odpowiedzi  udzielił  p.  Wojciech  Rudnik,  Przewodniczący  Rady:  Biuletyn
Informacji Publicznej został przerzucony na serwer Wrót Podlasia i jest on o wiele
bardziej  przyjazny. Przewodniczący Rady wnioskował o uzupełnienie linków na
stronie głównej, gdyż ze starej strony brakuje odsłania do nowego BIP. 

Burmistrz wyjaśnił: Obsługę techniczną sprawuje firma, która to robiła. Zgłosimy. 
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